
 

 

Protokół Nr XLII/2014 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 lutego 2014r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
10

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
10 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 13 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński oraz 19 innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecni Radni: 

1) Marek Banaszek 

2) Marek Mikulec 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały 

 

1. Klaudia Kalinowska – kierownik referatu gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
10

 otworzył XLII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 



7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja Przewodniczącego Zarządu Celowego Związku Gmin R-XXI z 

działalności Związku oraz o planach rozwoju Regionalnego Zakładu Gospodarowania 

Odpadami w Słajsinie. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego – 

druk nr 310, 

b. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz zwolnienie z 

obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze przetargu – druk nr 311, 

c. w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 312, 

d. w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia 

schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych 

i ich części – druk nr 313, 

e. w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu Gminy Wierzchowo – druk nr 314, 

f. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2014 rok – druk nr 315. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu 

sesji, jednakże w ustawowym terminie 7 dni przed dniem odbycia obrad sesji wpłynął 

wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w 

miesiącu lutym 2014r. dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

obciążenie odpłatną służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 316. 

Powyższy projekt uchwały został zaopiniowany przez wszystkie komisje stałe Rady Gminy. 

 

Ponadto w dniu 20 lutego 2014r. do Rady Gminy Wierzchowo wpłynęła skarga. Z uwagi na 

fakt, iż trudno było stwierdzić przeciwko komu jest skierowana i w jakim trybie powinna być 

rozpatrzona poproszono o opinię Radcę Prawnego. Radca Prawny uznał że jest to skarga na 

Wójta Gminy i do jej rozpatrzenia jest właściwa Rada Gminy. W związku z tym Komisja 

Rewizyjna Rady Gminy na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2014r. skargę rozpatrzyła. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady wniósł o wprowadzenie pod obrady XLII 

sesji rozpatrzenie powyższej skargi zawartej w projekcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi Pani Anny Bogdanowicz na działania Wójta Gminy Wierzchowo – druk nr 317. 

 

Poddane pod głosowanie proponowane zmiany zostały przyjęte 13 głosami „za” przy 0 

głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 

istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 



 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XLI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 stycznia 2013 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XLI sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XLI sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Wójt na sesji uzupełnił sprawozdanie o następujące informacje: 

- uczestniczył w spotkaniu w Złocieńcu podsumowującym program „Działaj Lokalnie” 

realizowany przez LGD, poinformował o osiągnięciach Zespołu Świerszcze ze Świerczyny 

- dyrektorzy przedszkoli uzgodnili z Wójtem kryteria przyjmowania do przedszkoli – terminy 

postępowania rekrutacyjnego oraz terminy postępowania uzupełniającego, 

- NFZ ogłosił konkurs na poradnie ginekologiczne i jest duża szansa na uruchomienie poradni 

ginekologiczno – położniczej z filią w Ośrodku Zdrowia w Wierzchowie,  Wójt zabiega 

również o konkurs na usługi stomatologiczne, 

- Pan Jan Łuczak złożył propozycję nieodpłatnego przekazania na rzecz gminy swojej 

nieruchomości w miejscowości Żeńsko pod warunkiem, że gmina zainwestuje w remont tejże 

nieruchomości, co najmniej dziesięć tysięcy złotych. Wójt poinformował, że przejęcie 

nieruchomości odbędzie się pod warunkiem, że obiekt będzie odpowiadać wszelkim 

wymaganiom techniczno-budowlanym, 

- w związku z oszczędnościami poprzetargowymi w Związku Miast i Gmin Pojezierza 

Drawskiego są środki na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, zwłaszcza w 

miejscowościach Nowe Laski i Garbowo. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

 

 

 



Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 2/2014 i Nr 3/2014 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Hendlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku publicznego – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 2/2014 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 2/2014i Protokół stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 2/2014 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

 

Radny Ryszard Borowicz uzupełnił sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Kultury, Kultury 

Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki Społecznej informując, że członkowie Komisji Kultury, 

na ostatnim posiedzeniu w dniu 18 lutego br. przychylnie odnieśli się do informacji Dyrektora 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki Marty Łapińskiej, która poinformowała, że 

wystąpi do Rady Gminy Wierzchowo z prośbą o pozytywne rozpatrzenie zwiększenia dotacji 

podmiotowej w wysokości 1 500,00 zł na zakup i montaż drzwi wejściowych na Sali 

wiejskiej w Otrzepie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła interpelacja 

Radnego Ryszarda Borowicza o treści: 

„Wzdłuż drogi gminnej między Sośnicą a Świerczyną od strony Sośnicy rów jest na odcinku 

300 metrów porośnięty samosiejami sosnowymi, co utrudnia poruszanie się dużymi 

maszynami rolniczymi. Po drugiej stronie tej drogi jest las, którego gałęzie wchodzą w pas 

drogi. Na prośbę rolników wnoszę o wycięcie tych samosiejek i zwrócenie się do 

Nadleśnictwa w Świerczynie o wycięcie gałęzi, które przeszkadzają w poruszaniu się po tej 

drodze.” 

 

Na sesji interpelacje i zapytania złożyli: 



 

1. Radny Andrzej Kaczorkiewicz złożył pisemną interpelację o 

następującej treści: 

Zwracam się z uprzejmą prośbą o podjęcie pilnych działań 

mających na celu zabezpieczenie obudowy i terenu wokół studni 

zlokalizowanej w miejscowości Otrzep przy posesji Pani 

Aleksandrowicz. Najprawdopodobniej, w wyniku uszkodzenia 

obudowy studni (cembrowiny) następuje osuwanie się ziemi wokół 

studni. Stan taki może zagrażać bezpieczeństwu mieszkańców. 

 

2. Radny Wiktor Majda złożył pisemną interpelację o następującej 

treści: 

 

Interpelację kieruje do odpowiednich służb w sprawie udrożnienia 

drenażu stawu oraz rowu melioracyjnego, położonych na terenie 

parku w Osieku Drawskim. W wyniku braku prawidłowego 

drenażu i niesprawności rowu melioracyjnego, wzrósł poziom wód 

gruntowych, co powoduje wysięki wód do piwnicy Pani Marianny 

Świetlik. 

 

3. Radny Józef Janicki złożył dwie pisemne interpelacje o 

następującej treści: 

 

1) Korzystając z wymiany lamp oświetleniowych na nowe w 

miejscowości Wierzchowo, czy byłoby możliwe przeniesienie 

starych, ale dobrych czterech lamp oświetleniowych do 

miejscowości Świerczyna i zlokalizowanie ich w miejscach, 

które były przedmiotem wcześniejszych interpelacji, tj. koło 

Pana Ryszarda Trąbińskiego, naprzeciwko starej bramy 

cmentarza, przy placu zabaw i w kierunku leśniczówki Pana 

Czesława Nowaka. Lampy oświetleniowe można zamontować 

na znajdujących się tam słupach. 

2) Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o wycięcie 

jednego drzewa przy placu zabaw w Świerczynie, drzewo jest 

mocno pochylone i grozi przewróceniem się przy wejściu na 

plac zabaw. Również znajduje się tam kilka młodych drzew, 

które były już przycinane. Po dwóch latach ponownie wrastają 

się w linię energetyczną, która się nad nimi znajduje. Proponuję 

również je wyciąć. Proszę o pozytywne załatwienie. 

 

 

4. Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła ustnie jedną interpelację o 

treści: 

Postawić tablicę z nazwą miejscowości Żeńsko Leśniczówka. Brak 

tablicy uniemożliwia dojazd na czas, na przykład karetki 

pogotowia. 

 

5. Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zgłosiła ustnie trzy 

interpelacje o treści: 



1) Podjąć działania w celu poprawienia stanu drogi gminnej na 

terenie miejscowości Sośnica – odcinek drogi za przystankiem 

PKS w kierunku pól. 

2) Podjąć działania w celu poprawienia stanu drogi gruntowej na 

terenie miejscowości Sośnica – odcinek drogi między polami 

przed lasem po prawej stroni drogi wojewódzkiej Nr 177 jadąc 

z Sośnicy w kierunku Mirosławca (działka Nr 274). 

Odcinki tych dróg są bardzo zniszczone. 

3) Zniwelować niebezpieczny uskok przy zjeździe z drogi 

powiatowej w kierunku lasu – pierwsza droga w lewo za 

budynkiem mieszkalnym o numerze 67f w Świerczynie. 

 

6. Radny Stefan Żołynia zgłosił ustnie dwie interpelacje o treści: 

1) Ponowił interpelację w sprawie wycięcia krzaków na poboczu 

drogi gminnej biegnącej obok kościoła w Żabinku w kierunku 

jeziora Busko. 

2) Usunąć wgłębienie powstałe w drodze powiatowej przy 

kościele w Żabinku. 

 

7. Radny Kazimierz Pajor zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

Uporządkować teren i usunąć pozostałości po wyciętych drzewach 

w miejscowości Wierzchowo. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrała mieszkanka Radomyśla 

Wiktoria Możdżeń. W wypowiedzi wyraziła swoje zdanie na temat problemu ludzi biednych 

z popegeerowskich miejscowości. Instytucje odpowiedzialne za realizację pomocy społecznej 

powinny wspierać takie osoby i rodziny. Niestety, na przykładzie pewnej rodziny stwierdza 

brak odpowiedzialności i zainteresowania tą rodziną przez  instytucję odpowiedzialną. 

Sprawa dotyczyła wyjazdu podopiecznej Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie na rozprawę sądową. Zdaniem W.Możdżeń to Kierownik Ośrodka powinien 

zatroszczyć się o to, czym i jak ma dojechać podopieczna na rozprawę. Powiedziała, że gdyby 

sama osobiście nie dowiozła tej osoby na rozprawę, byłaby na rozprawie nieobecna. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 11
30

-11
50

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9  

 

Informację z działalności Celowego Związku Gmin R-XXI oraz informację o planach 

rozwoju Regionalnego Zakładu Gospodarowania Odpadami w Słajsinie w zastępstwie 



Antoniego Bielidy – Przewodniczącego Zarządu Celowego Związku Gmin R-XXI i Jolanty 

Kamińskiej-Borak – Dyrektora Regionalnego Zakładu Gospodarowania Odpadami złożyli: 

 Cezary Marcinkowski – Kierownik Regionalnego Zakładu Gospodarowania 

Odpadami w Słajsnie 

 Arkadiusz Kurosz – Główny technolog Zakładu Gospodarowania Odpadami w 

Słajsnie. 

Przybliżyli historię powstania Związku, omówili kwestie organizacyjne oraz proces 

technologiczny przetwarzania odpadów. Podkreślili znaczenie Zakładu dla naszego regionu 

oraz sortowanie odpadów na poziomie gospodarstwa domowego. 

 

Klaudia Kalinowska - Kierownik referatu gospodarki komunalnej, rolnictwa i ochrony 

środowiska w Urzędzie Gminy zapytała, czy Związek planował już możliwość 

zorganizowania spotkania z pracownikami merytorycznymi odpowiedzialnymi za gospodarkę 

odpadami w poszczególnych gminach, chodzi szczególnie o ujednolicenie selektywnej 

zbiórki odpadów we wszystkich gminach należących do Związku i w związku z tym 

opracowania regulaminów. 

Odpowiedź: spotkania odbędą się 19-20 marca br. 

 

Radny Ryszard Borowicz zapytał, jakie bonusy ma miejscowości Słajsino z racji tej, że jest 

tam Zakład. 

Odpowiedź: Zakład wspomaga na przykład budowę boiska, organizację choinki. Zakład nie 

dokłada do budowy dróg. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 12
55

-13
05

. 

Po przerwie przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLII/302/2014 w sprawie przyjęcia Statutu Związku Miast i Gmin 

Pojezierza Drawskiego – która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLII/303/2014 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości oraz zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w 

drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 



3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLII/304/2014 w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Wierzchowo  – która stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLII/305/2014 w sprawie wymagań jakie powinni spełniać 

przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a 

także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części – która stanowi 

załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLII/306/2014 w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu 

Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XLII/307/2014 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2014 rok – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLII/308/2014 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie odpłatną 

służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

8) Przed poddaniem pod głosowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

Pani Anny Bogdanowicz na działania Wójta Gminy Wierzchowo Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo Wiktor Majda poinformował, iż 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2014 roku rozpatrzyła skargę i 

uznała skargę za zasadną. Następnie odczytał treść uzasadnienia Komisji, dlaczego 

uznała skargę za zasadną: 

„Do Rady Gminy Wierzchowo, w dniu 20 lutego 2014r. wpłynęła skarga na działania 

Wójta Gminy Wierzchowo złożona przez Panią Annę Bogdanowicz, która w dniu 15 

lutego 2014r. w świetlicy strażackiej OSP Wierzchowo urządziła imprezę z okazji 18 

urodzin swojego syna. Pani Anna Bogdanowicz wnosi w skardze, iż niesłusznie 

została zobowiązania przez funkcjonariuszy policji, których z powodu zakłócania 



ciszy nocnej wezwała Pani Danuta Łukaszewska do ściszenia muzyki o godz. 1
00

 w 

nocy. Pani Danuta Łukaszewska jest najemcą lokalu mieszkalnego, którego ściana jest 

bezpośrednią ścianą świetlicy strażackiej i zmusza wynajmujących salę do 

przerywania trwających uroczystości. Pani Anna Bogdanowicz czuje się oszukana, 

ponieważ dokonała zapłaty za wynajem Sali do godz. 5
00

 16 lutego 2014r. 

Po rozpatrzeniu zarzutów zawartych w skardze, zapoznaniu się z dokumentacją 

sprawy należy uznać skargę za zasadną.  

Analiza stanu faktycznego i prawnego wykazała, że Wójt Gminy zgodnie z treścią art. 

46 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2013r. poz. 

594 z późn. zm.) jednoosobowo składa oświadczenie woli w imieniu gminy w zakresie 

zarządu mieniem. W związku z tym Wójt Gminy Wierzchowo może działać w 

granicach prawa własności określonych w art. 140 kc i dysponować należącym do 

Gminy mieniem, w tym wynajmować pomieszczenia remizy strażackiej. Tym nie 

mniej osoby wynajmujące salę nie mogą naruszać powszechnie obowiązujących norm 

prawnych, w tym dopuszczać się wykroczeń przeciwko porządkowi i spokojowi 

społecznemu zgodnie z art. 51 Kodeksu wykroczeń, który stanowi, że: „Kto krzykiem, 

hałasem, alarmem lub innym wybrykiem zakłóca spokój, porządek publiczny, 

spoczynek nocny, albo wywołuje zgorszenie w miejscu publicznym, podlega karze 

aresztu, ograniczenia wolności albo grzywny”. 

Komisja stwierdza, że winą wynajmującego (Jednostka OSP Wierzchowo) świetlicę w 

Remizie Strażackiej jest nie wzięcie pod uwagę faktu sąsiedztwa lokalu mieszkalnego, 

a co za tym idzie bezwzględne respektowanie powszechnie obowiązujących norm 

prawnych, w tym niedopuszczanie do wykroczeń przeciwko porządkowi i spokojowi 

społecznemu, o czym wynajmujący powinien być poinformowany przez 

wynajmującego. 

W związku z powyższym Komisja Rewizyjna Rady Gminy Wierzchowo zaleca 

podjęcie kroków zmierzających do zmiany Regulaminu świetlicy wiejskiej przy OSP 

w Wierzchowie, które będą uwzględniały cytowane wyżej przepisy prawa.” 

 

Przewodniczący Komisji Wiktor Majda powiedział, że była to jedna z 

najtrudniejszych skarg, jaką przyszło Komisji rozpatrywać. Komisja wyszła  od tego, 

że Pani Anna Bogdanowicz czuje się oszukana. Ciężko jest rozgraniczyć prawa: 

prawo najemcy mieszkania jest interesem prywatnym, a prawo wynajmującego jest 

interesem gminy czy OSP. Komisja nie zdecydowała się na to żeby stwierdzić, który 

interes jest ważniejszy. Komisja rozpatrywała pod kątem Pani Anny Bogdanowicz, z 

pełni praw nie mogła skorzystać, a za wynajęcie sali zapłaciła. Komisja nie mogła do 

końca rozstrzygnąć, czyj interes przewyższa. 

 

Po przedstawieniu uzasadnienia głos zabrał Wójt Jan Szewczyk i powiedział, że co do 

zasadności skargi się zgadza, natomiast uzasadnienie całkowicie neguje, nie na 

miejscu jest bronić interesu niepublicznego. 

 

Na prośbę Wójta Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiktor Majda odczytał treść 

skargi Pani Anny Bogdanowicz (stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu) oraz 

pisemne stanowisko Wójta w tej sprawie (stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu). 

 

Wójt powiedział, że zaproponuje p.Łukaszewskiej mieszkanie w Osieku Drawskim. 

Wójt zwrócił się do Rady Gminy o wyrażenie opinii, czy ma być świetlica, czy nie i 

jak ma to funkcjonować. Kończy się kadencja Rady, to p.Łukaszewska podnosi temat 

wykupu lokalu, tak było w kadencji 2002-2006 i 2006-2010. 



  

Po burzliwej dyskusji Radna Jolanta Augustyniak powiedziała: Wójt przyznaje się, że 

skarga jest zasadna, w związku z tym stawiam wniosek o rozpatrywanie skargi bez 

uzasadnienia (podjęcie uchwały bez uzasadnienia), ponieważ to uzasadnienie parę 

spraw nam komplikuje, proponuję porozmawiać i sprawę przedyskutować na 

komisjach, dojść do mądrych i spokojnych rozwiązań. Stawiam wniosek o głosowanie 

nad uchwałą bez uzasadnienia. 

 

Radny Wiktor Majda z kolei zawnioskował o pozostawienie w uzasadnieniu zapisu o 

treści: 

„Do Rady Gminy Wierzchowo, w dniu 20 lutego 2014r. wpłynęła skarga na działania 

Wójta Gminy Wierzchowo złożona przez Panią Annę Bogdanowicz, która w dniu 15 

lutego 2014r. w świetlicy strażackiej OSP Wierzchowo urządziła imprezę z okazji 18 

urodzin swojego syna. Pani Anna Bogdanowicz wnosi w skardze, iż niesłusznie 

została zobowiązania przez funkcjonariuszy policji, których z powodu zakłócania 

ciszy nocnej wezwała Pani Danuta Łukaszewska do ściszenia muzyki o godz. 1
00

 w 

nocy. Pani Danuta Łukaszewska jest najemcą lokalu mieszkalnego, którego ściana jest 

bezpośrednią ścianą świetlicy strażackiej i zmusza wynajmujących salę do 

przerywania trwających uroczystości. Pani Anna Bogdanowicz czuje się oszukana, 

ponieważ dokonała zapłaty za wynajem sali do godz. 5
00

 16 lutego 2014r. 

Po rozpatrzeniu zarzutów zawartych w skardze, zapoznaniu się z dokumentacją 

sprawy należy uznać skargę za zasadną.” 

Dalszą część uzasadnienia od akapitu „Analiza stanu…” w całości wykreślić. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie wniosek Radnego 

Wiktora Majdy. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 4 głosach „wstrzymujących się przyjęła wniosek 

Radnego Wiktora Majdy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Bogdanowicz na działania Wójta 

gminy Wierzchowo z uwzględnieniem wniesionej w uzasadnieniu poprawki. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 8 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 5 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr XLII/309/2014 w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Bogdanowicz na 

działania Wójta Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 18 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, która 

wpłynęła do biura Rady Gminy na zgłoszoną przez radnego na ostatniej sesji interpelację. 

Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone 

pisemnie. 



 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

 

 

Ad. 12 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przypomniał Radnym o obowiązku składania 

oświadczeń majątkowych za 2013 rok. 

Następnie zapoznał Radę z treścią pisma mieszkańców miejscowości Żabinek w sprawie 

rozbudowy oświetlenia ulicznego na ulicy 246/3 na odcinku od Państwa Cieczkowskich do 

posesji Państwa Łada. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie poinformował, że ze 

względu na ochronę danych osobowych odmawia udzielenia odpowiedzi w sprawie 

wystąpienia w punkcie 8 porządku obrad Pani Wiktorii Możdżeń. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 13. 

 

 

Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 14
10

 zamknął obrady XLII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. K.Kalinowska   ………………….. 

2. D.Łukaszewska …………………. 

 


